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Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

SĒDES PROTOKOLS 
Liepājā 

 
2024. gada 10. oktobrī 

 
Nr. 10 

Sēde sasaukta 2024. gada 10. oktobrī pulksten 13:00. 
Sēde atklāta 2024. gada 10. oktobrī pulksten 13:00. 
Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Jānis Vilnītis (attālināti) 
 

Sēdē piedalās 7 deputāti: 
     Dace Bluķe, attālināti 
     Salvis Roga 
     Uldis Sesks 
     Modris Šveiduks 
     Helvijs Valcis 
     Jānis Vozņesenskis 
     Vilnis Vitkovskis, priekšsēdētāja vietnieks (attālināti)  
 

Sēdē nepiedalās 1 deputāts: 
Kristers Krafts, attaisnotā prombūtnē 
 

Uzaicinātās personas:  
Inga Ekuze, Liepājas Izglītības pārvaldes vadītāja (1.§, 2.§)  
Juris Jirgens, Kultūras pārvaldes vadītājs (3.§) 
 

Sēdi protokolē Organizatoriskās daļas vadītājas vietniece Iveta Fomina 
 

DARBA KĀRTĪBĀ: 

1. Par jauniešu iniciatīvu projektu konkursu. 

2. Par pašvaldību savstarpējiem norēķiniem par izglītības iestāžu sniegtajiem 
pakalpojumiem 2024. gadā. 

3. Informatīvs ziņojums par aktualitātēm kultūras nozarē. 

 
1.§ 

Par jauniešu iniciatīvu projektu konkursu 
 

Ziņo Inga Ekuze: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

        - Informē, ka lēmums nepieciešams, lai izdotu 
jaunu nolikumu “Liepājas valstspilsētas pašvaldības 
jauniešu iniciatīvu projektu konkursa nolikums”. 
Konkurss tiek organizēts ar mērķi finansiāli atbalstīt 
jauniešu iniciatīvas, kas veicina Liepājas jauniešu 
iekļaušanos pašvaldības darbības, kultūras, sporta un 
izglītības procesos, sekmējot jaunatnes fiziskās 
aktivitātes, vērtīborientāciju un aktīvu līdzdalību, un 
kuras nav saistītas ar citiem projektiem vai darbā ar 
jaunatni iesaistīto organizāciju programmām un 
pasākumiem. Īstenojot jauniešu iniciatīvu projektu 
konkursu tiks sekmēta Liepājas jauniešu līdzdalība un 
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Jautājuma apspriešanā 
piedalās: 

pilsoniskā aktivitāte, jauniešu prasmju pilnveide, 
palielināsies jauniešu auditorijai paredzēto aktivitāšu 
skaits un pieaugs apmeklētāju skaits pasākumos. 
Konkurss sekmē jaunatnes jomas pilnveidi un attīstību 
Liepājā. Jauniešu iniciatīvu projektu konkursa norisei 
budžetā plānoti 10 000 eiro. Konkurss plānots kā 
ikgadēja aktivitāte. Atzīmē, ka konkursu organizēs un 
administrēs Izglītības pārvaldes interešu izglītības 
iestādes “Liepājas Bērnu un jaunatnes centrs” 
struktūrvienībai “Jauniešu māja”. 
     Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma un nolikuma 
projektus. 
 
   - Salvis Roga par nolikuma aktualizēšanu ērtākai 
jauniešu iniciatīvu iesniegšanai un īstenošanai; Modris 
Šveikuks par interesentu piesaisti un informācijas 
izplatīšanu projektu ideju iesniegšanas iniciatīvai. 

Par lēmumu balso:  

"par" – 

 
“pret” – 

“atturas” – 

“nepiedalās” – 
 

 
     8 (Dace Bluķe, Salvis Roga, Uldis Sesks (“par”, 

paceļot roku) Helvijs Valcis, Jānis Vilnītis, Vilnis 
Vitkovskis, Jānis Vozņesenskis, Modris Šveiduks) 
    nav 
    nav 
    nav 

Nolemj:       Akceptēt lēmuma projektu "Par jauniešu 
iniciatīvu projektu konkursu". 

 
 

2.§ 
Par pašvaldību savstarpējiem norēķiniem par izglītības iestāžu  

sniegtajiem pakalpojumiem 2024. gadā 
 

Ziņo Inga Ekuze:     - Informē, ka lēmums nepieciešams, lai noteiktu 
viena izglītojamā izmaksas Liepājas valstspilsētas 
pašvaldības vispārējās izglītības un pirmsskolas 
izglītības iestādēs un veiktu pašvaldību savstarpējos 
norēķinus par izglītības iestāžu sniegtajiem 
pakalpojumiem citu pašvaldību bērniem. Pamatojoties 
uz 2016. gada 28. jūnija Ministru kabineta noteikumu 
Nr. 418 „Kārtība, kādā veicami pašvaldību savstarpējie 
norēķini par izglītības iestāžu sniegtajiem 
pakalpojumiem” 10. punktu “Ja uz saimnieciskā gada 
1. septembri ir mainījies izglītojamo skaits, 
pakalpojuma sniedzējs līdz saimnieciskā gada             
31. oktobrim precizē viena izglītojamā izmaksas 
mēnesī un saskaņo tās ar pakalpojuma saņēmēju”, 
Izglītības pārvaldē ir veikti izmaksu aprēķini par vienu 
izglītojamo pašvaldības vispārējās izglītības un 
pirmsskolas izglītības iestādēs no 2024. gada                 
1. septembra līdz 31. decembrim. Atzīmē, ka           
2024. gadā plānotie ieņēmumi no pašvaldību 
savstarpējiem norēķiniem sastāda 293 936 eiro. 
Vidējās izmaksas 2024. gadā no 1. janvāra līdz             
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31. augustam uz vienu izglītojamo:  
- vispārējās izglītības iestādēs ir 59,13 eiro; 
- pirmsskolas izglītības iestādēs - 289,71 eiro.  
Vidējās izmaksas 2024. gadā no 1. septembra līdz      
31. decembrim uz vienu izglītojamo:  
- vispārējās izglītības iestādēs - 62,70 eiro; 
- pirmsskolas izglītības iestādēs - 290,96 eiro.  
Izmaksu palielinājums (vispārējās izglītības iestādēs 
par 3,57 eiro un pirmsskolās par 1,25 eiro) saistīts ar 
izglītības iestāžu reorganizāciju un izglītojamo skaita 
izmaiņām.  
    Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu. 

Par lēmumu balso:  

"par" – 

 
“pret” – 

“atturas” – 

“nepiedalās” – 

 

 
     8 (Dace Bluķe, Salvis Roga, Uldis Sesks, Helvijs 
Valcis, Jānis Vilnītis, Vilnis Vitkovskis, Jānis 
Vozņesenskis, Modris Šveiduks) 
    nav 
    nav 
    nav 

Nolemj:      Akceptēt lēmuma projektu "Par pašvaldību 
savstarpējiem norēķiniem par izglītības iestāžu 
sniegtajiem pakalpojumiem 2024. gadā". 

 
 

3.§ 
Informatīvs ziņojums par aktualitātēm kultūras nozarē 

 
Ziņo Juris Jirgens:    - Informē par veiksmīgi aizvadītajiem kultūras 

pasākumiem vasaras sezonā un iespējamu atsevišķu 
darba sarunu par kapitālsabiedrībām, koncertdārza 
“Pūt, vējiņi!” koncertsezonu u.c.; par budžeta 
plānošanu kultūras nozarei 2025. gadā; uzsver, ka 
kultūras nozares budžeta kontrolcipars ceturto gadu ir 
bez būtiskām izmaiņām, tomēr Kultūras pārvalde, kā 
vienmēr, centīsies plānotos pasākumus nodrošināt 
saturiski kvalitatīvus. Nākamā gada budžets jāplāno 
kontekstā ar 2025. gada nozīmīgāko notikumu – 
Liepājas 400_gades atzīmēšanu, paralēli risināms 
jautājums, kas saistīts ar Eiropas kultūras 
galvaspilsētas kultūras programmas sagatavošanu un 
realizēšanu. Atzīmē, ka Kultūras pārvalde uzsākusi 
darbu pie valsts svētku pasākumu, Adventes, pilsētas 
lielās egles iedegšanas un Jaunā gada sagaidīšanas 
pasākumu producēšanas. Informē, ka Kultūras 
pārvalde sadarbībā ar Liepājas muzeju un Centrālo 
zinātnisko bibliotēku ir sagatavojusi detalizētu un 
konkrētu redzējumu par bijušās bankas ēkas 
kompleksa Teātra ielā 3 izmantošanu, t.sk., sabiedrībai 
atvērto krājumu ekspozīciju izvietošanu pagrabstāvā 
un pirmajā stāvā, kā arī ieceri par bērnu bibliotēkas 
“Vecliepājas rūķis” pārvietošanu minētās ēkas otrajā 
stāvā, paplašinot to vēl ar jauniešu bibliotēku. Informē 
par šajā gadā otru izsludināto kultūras projektu 
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konkursu, kur kopumā tika saņemts 31 projekta 
pieteikums, finansiāls atbalsts piešķirts 16 projektiem.   

 
 
Diskusijā par jautājumu 
piedalās: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
    - Jānis Vilnītis par koncertdārza “Pūt, vējiņi” darbību 
– vai pasākumi būtu jāproducē pašiem, ārējam 
pakalpojuma sniedzējam vai arī menedžmenta vadība 
jāuztic SIA “Lielajam Dzintaram”?  
     Dace Bluķe par lielisko ieceri Bērnu bibliotēkas 
izveidei Teātra ielas 3 ēku kompleksā. Aicina 
deputātus, plānojot budžetu nākamajam gadam, 
izskatīt iespēju palielināt atalgojumu kultūras nozares 
speciālistiem; vērš uzmanību, ka kultūras nozares 
kvalificētu speciālistu atalgojums ir nekonkurētspējīgs 
un gandrīz vienlīdzīgs ar valstī noteikto minimālo 
atalgojumu. Norāda, ka šobrīd izsludinātajai vakantajai 
vietai uz Tautas mākslas un kultūras centra projekta 
vadītāju, kura darba pienākumos paredzēta milzīga 
atbildība un darbs brīvdienās, atalgojums ir 900 eiro! 
    Salvis Roga par aktīvu darbu procesa virzībā Bērnu 
bibliotēkas un Liepājas Muzeja sabiedrībai apskatei 
atvērto krājumu iemājošanai Teātra ielā 3. 
    Vilnis Vitkovskis par izskanējušo informāciju par 
zemo atalgojumu Liepājas Leļļu teātra aktieriem. 
Atzīmē, ka katru gadu nevar apmierināt visas 
vajadzības, bet ir jāizvērtē prioritātes, un leļļu teātris 
būtu viens no tiem. 

Runā Juris Jirgens:     - Atbild, ka jautājumu par kapitālsabiedrības maiņu 
pie kuras atrodas koncertdārzs “Pūt, vējiņi!” būtu jālemj 
politiskajai vadībai, bet nav pieņemami, ka šī 
kultūrvieta tiek dotēta, lai gan pēc koncertdārza 
atklāšanas tika sagaidīta daudz jaudīgāka darbība; īrēt 
koncertdārzu ar 1400 vietām par noteikto nomas 
maksu ir ekonomiski neefektīvi, turklāt budžeta 
grozījumos piešķirts finansējums zaudējumu segšanai;  
atzīmē, ka jāpārdomā menedžments sekmīgākai 
kultūrvietas attīstībai. Norāda, ka par šo jautājumu ir 
jādiskutē.   
   Informē, ka pašvaldības atbalsts Liepājas Leļļu teātra 
darbinieku atalgojumam katru gadu tiek palielināts, 
kapitālsabiedrības valdei jāizvērtē – ja prioritāte ir 
aktieri, tad arī aktieriem atalgojums ir jāpaaugstina 
nevis tas jāpalielina visiem strādājošajiem; jāvērtē 
darbinieku noslogotība, izrāžu skaits u.c. Pateikt, ka 
kāda no kultūras institūcijām ir prioritārāka par citām, 
nebūtu korekti.  
   Atzīmē, ka plānojot kultūras nozares budžetu 
nākamajam gadam, Kultūras pārvalde pozīcijā “pilsētai 
nozīmīgi pasākumi” lūgs palielināt finansējumu caur 
Eiropas kultūras galvaspilsētas nodibinājumu, 
nodrošinot Liepājas 400_gades svētku svinību norises 
pilsētā. Norāda, ka šobrīd traucē darbam tas, ka 
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Kultūras pārvalde nezina, kādi ir nodibinājuma plāni 
attiecībā uz pilsētas dzimšanas dienas atzīmēšanu. 
Uzsver, ka ir nepieciešama atsevišķa saruna un 
diskusija par šo.  

Par lēmumu balso:  

"par" – 

 
“pret” – 

“atturas” – 

“nepiedalās” – 
 

Nolemj: 

 
 

 
    8 (Dace Bluķe, Salvis Roga, Uldis Sesks, Helvijs 
Valcis, Jānis Vilnītis, Vilnis Vitkovskis, Jānis 
Vozņesenskis, Modris Šveiduks) 
    nav 
    nav 
    nav 
      
     

     Pieņemt zināšanai informatīvo ziņojumu par 
aktualitātēm kultūras nozarē. 

 
Sēde slēgta 2024. gada 10. oktobrī pulksten 13:34. 
 
 
Priekšsēdētājs                           Jānis Vilnītis  

Protokolēja                           Iveta Fomina  

 

 

 

 

 

 

 

 


